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El senyor conseller d’Educació, Cultura i Esport:

Gràcies, presidenta .

Em sobta, em sorprén que un professor universitari crega 
que en una universitat s’adoctrina. Em sobta, em sorprén. Sí, 
s’adoctrina… Què és, el que feia vosté? (Rialles. Veus) Sí, ja, 
clar . (Aplaudiments) És normal. Cau en totes, senyor. Cau en 
totes .

Mire, resulta que en les universitats s’ensenya de forma 
lliure i que cadascú pense com vullga, basant-se en el 
mètode científic, no? Jo no sé què fa treballant en una 
universitat si no creu això .

Bé, no només això. Vosté diu que es perseguix la gent que 
parla castellà. Mire si es perseguix la gent que parla caste-
llà que el primer Cervantes valencià ha sigut ara. I el senyor 
Brines, que escriu en castellà, és el primer Cervantes valen-
cià. En un govern del Botànic. I ben orgullosos que estem 
(aplaudiments), d’ell i de tots els que parlen i escriuen en 
castellà també .

I, mire, pensava que tindria algun as amagat en la màniga o 
alguna cosa, perquè, sincerament, preguntar sobre una feina, 
que és tan accessible com amb un botó, amb un clic, en una 
web… Per a un diputat no deuria ser molt complicat.

Però és que vostés van esmenar la creació d’eixa càtedra. 
I, per tant, deuria conéixer perfectament que existix, que, 
efectivament, és una càtedra lligada també a nivell interna-
cional amb les altres càtedres que n’hi han de la UNESCO. 
La UNESCO. La UNESCO, que és un rojo catalanista, clara-
ment, els seus directors .

Mire, organitza cursos, organitza congressos… De fet, un 
congrés internacional que es va organitzar a octubre sobre 
drets lingüístics i comunicació pública, en què van partici-
par ponents de diverses universitats de l’estat… Supose que 
les altres universitats de l’estat també deuen estar adoc-
trinant, li ho haurà d’explicar als rectors de les universitats . 
Sincerament, vosté traspassa totes les pantalles del videojoc, 
sincerament .

Mire, en la línia del suport institucional, el suport que li 
donem a la càtedra… Com el que li donen a l’observatori 
de la llengua gallega la Xunta de Galícia, a la càtedra de la 
llengua i la cultura basca de la Universitat de Navarra o a 
la càtedra de l’espanyol que té la Universitat de La Rioja. 
Doncs sí, clar. Normal que s’invertisquen diners públics en 
estudiar sobre la llengua, sobre la sociolingüística, sobre els 
seus usos, i que es faça amb inversió de diners públics.

Entenc que a vosté en Navarra i en Galícia no li fa tant 
de mal, entre altres coses perquè, gràcies a eixos territo-
ris, vostés no tenen representació allí, però és que, a més a 
més, nosaltres anem a seguir invertint en drets lingüístics, en 
aprenentatge de llengües i en estudis científics, universitaris, 
per a seguir endavant, avançant com a país.

I, mire, parla vosté de forma molt recurrent al voltant de la 
inversió dels diners públics. I li dic jo que veient la faena que 
fa, i si li sona una cosa com Fundar… Recorda eixa funda-
ció per a la que vosté facturava i que també era de diners 
públics? Doncs jo li dic que la càtedra, en un any, ha tingut 

més impacte en els diners públics i ha afavorit més els valen-
cians i les valencianes que el seu sou i les seues facturetes.

Gràcies . (Aplaudiments)

La senyora vicepresidenta primera de les Corts Valencianes:

Gràcies, senyoria .

Continuem amb la pregunta 261, formulada pel diputat 
José Chulvi, del Grup Parlamentari Socialista, al conseller 
d’Economia Sostenible, Sectors Productius, Comerç i Treball 
sobre el pla «Fent cooperatives». Un moment, senyoria, que 
ajuste el temps.

El senyor Chulvi Español:

Bé . Moltes gràcies, presidenta .

Bona vesprada, senyor conseller .

Bé, quan el Botànic va entrar en el govern es va posar com 
a objectiu retornar la dignitat a aquesta comunitat i passar 
d’un model econòmic regressiu a un model econòmic 
progressiu, just i social. I així s’ha fet en aquestos sis anys; 
amb molt d’esforç, amb trellat i amb molt de treball és una 
de les coses que s’estan aconseguint.

Segons dades de Concoval, el sector cooperatiu en la 
Comunitat Valenciana representa el 6,5 % del PIB. Està 
format per 2.500 cooperatives, que generen 56.829 ocupa-
cions directes, 78 .911 amb les indirectes, i associen a més 
de dos milions i mig de persones .

El cooperativisme valencià, el tercer més potent d’Espanya 
per nombre d’empreses i ocupació, és un agent primor-
dial de vertebració territorial, i destaca per la seua plurali-
tat, perquè està present en tot el territori, té empreses de 
totes les grandàries i actua en tots els sectors i activitats 
econòmiques.

Per tant, era necessari que s’impulsara un pla que fomentara 
el cooperativisme. I en 2017 va sorgir el primer pla «Fent 
cooperatives», sent la primera vegada que es feia una cosa 
així a la Comunitat Valenciana, malgrat que aquest sector és 
clau per a la transformació del model econòmic valencià.

El mes de novembre passat es va anunciar la posada en 
marxa del segon pla biennal «Fent cooperatives», que dobla 
en pressupost al de la primera edició. Aquest segon pla cal 
posar-lo en valor, perquè es fa en un context de pandèmia, 
on les administracions estan centrades en superar la crisi de 
la COVID-19 .

Per això, li formule la següent pregunta. En quin punt es 
troba el pla «Fent cooperatives», quines accions s’han impul-
sat i quina previsió hi ha a curt i mitjà termini?

Moltes gràcies . (Aplaudiments)
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La senyora vicepresidenta primera de les Corts Valencianes:

Gràcies, senyoria .

Per a donar resposta a la pregunta, té la paraula l’honorable 
conseller d’economia .

Quan vullga. Som conscients de la dificultat. Si vostés volen, 
(rialles) poden fer-ho des de la trona. Però, bé, agrair…

El senyor conseller d’Economia Sostenible, Sectors 
Productius, Comerç i Treball:

No passa res. Si se m’escolta, ningun problema.

La senyora vicepresidenta primera de les Corts Valencianes:

Quan vullga, senyoria.

El senyor conseller d’Economia Sostenible, Sectors 
Productius, Comerç i Treball:

Gràcies, senyora presidenta .

Senyor diputat, gràcies per la pregunta .

Sobretot important treballar des del Botànic, i estem fent-ho 
des del primer moment, per l’economia real, inclusiva i social . 
Important veure l’economia amb rostre humà, és bàsic .

D’ahí, com vosté molt bé ha dit, en juny de 2017 vàrem 
aprovar el primer pla biennal de suport i foment al coope-
rativisme, «Fem cooperatives», amb una vigència temporal 
de dos anys, 2018-2019, i amb una dotació de 13,8 milions 
d’euros, tal com s’estipulava en la llei del cooperativisme.

Aquest acord va ser fruit del consens i d’una estreta coordina-
ció entre la Generalitat i el sector cooperatiu valencià, repre-
sentat per la confederació de cooperatives. Va ser el primer 
projecte de treball conjunt i coordinat de manera rigorosa per 
tal de tenir un instrument, amb sis línies d’actuació, enfocat al 
suport i foment del cooperativisme valencià.

I he de dir-li que el balanç i valoració d’aquest primer pla, 
des del meu punt de vista, va ser molt positiu. Hem destinat 
quasi 12 milions en ajudes directes al cooperativisme,  
un 225 % més de les que s’oferien en el 2015, i s’han bene-
ficiat, només en 2019, més de seixanta nou cooperatives 
de nova creació, i la incorporació de més de tres-cents socis 
cooperativistes en 227 cooperatives valencianes.

Estos resultats van ser valorats positivament pel ple del 
Consell Valencià del Cooperativisme, que es va pronunciar 
en favor d’una major dotació econòmica i en l’extensió de 
les mesures de suport a tot el món cooperatiu, i des de la 
Generalitat hem agafat el guant.

Així, en novembre de 2020 vam aprovar el segon pla biennal 
del cooperativisme, 2021-2022, amb una inversió prevista 

de 27,9 milions d’euros, que estem ja desenvolupant. 
Doblem la quantia del primer pla per dur endavant les 50 
mesures del pla, dividides en set línies estratègiques, i que 
inclouen desenvolupament econòmic i empresarial; finança-
ment i ocupació; desenvolupament societari; desenvolupa-
ment ambiental i territorial; col·laboració publicoprivada; 
comunicació, formació i investigació; estructura represen-
tativa i participació institucional i governança. A més, el pla 
està alineat amb l’Agenda 2030, i fa una anàlisi dels objec-
tius de desenvolupament sostenible en què impacta cadas-
cuna de les 50 mesures .

També vull ressaltar que tenim com a punt de partida 
al «Fem cooperatives II», junt amb la Confederació de 
Cooperatives de la Comunitat Valenciana, hem mobilitzat el 
cooperativisme valencià per tal de captar finançament euro-
peu per valor de 842 milions d’euros a través del programa 
Next Generation.

Les accions plantejades aborden la transició energètica, la 
digitalització i l’economia circular, i amb les quals es contri-
buirà a la modernització de les cooperatives valencianes i el 
manteniment dels prop de 80.000 llocs de treball que gene-
ren, a més de preveure la creació de quasi dos mil llocs de 
treball nous. El projecte de més envergadura, entre els que 
s’han presentat, és el relacionat amb les comunitats ener-
gètiques locals, projecte transformador del model energètic, 
econòmic i generador d’ocupació de proximitat.

Senyor diputat, convindrà crec que amb mi que el coopera-
tivisme és exemple de resiliència en moments de dificultat 
econòmica. Per açò, vull posar en relleu l’aposta del Consell 
pel cooperativisme, plasmat en l’increment en el pressupost 
d’un 73,6 % per al 2021, respecte al 2020. A més, si compa-
rem aquesta dotació amb la de 2015, li puc dir que hem 
quadruplicat l’esforç pressupostari cap al món cooperatiu.

Entenem que el cooperativisme és fonamental per a facili-
tar una eixida de la crisi amb valors, amb empreses compro-
meses amb les persones i el territori, que creen ocupacions 
estables i de qualitat, que no es deslocalitzen i que demos-
tren que és possible conjuminar economia, medi ambient 
i persones . I nosaltres, el Botànic, estem i estarem al seu 
costat .

Moltes gràcies . (Aplaudiments)

(Ocupa la presidència el vicepresident segon de les Corts 
Valencianes, senyor Jorge Bellver Casaña)

El senyor vicepresident segon de les Corts Valencianes:

Moltes gràcies, senyor conseller .

Passem ara a la pregunta 351, formulada per l’il·lustre dipu-
tat Juan Carlos Caballero, del Grup Parlamentari Popular, al 
conseller d’economia sobre la seguretat laboral i la salut dels 
empleats públics després del COVID-19 .


